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Geachte heer minister Vandeurzen, 

 

De raad ontving op 23 juli 2012 uw adviesvraag over het voorontwerp van decreet houdende 

diverse bepalingen betreffende het beleidsdomein Welzijn, Volksgezondheid en Gezin. 

Na contact met uw kabinet werd de adviestermijn verlengd tot half september 2012. 

 

De raad zal niet over elke bepaling in dit voorontwerp van decreet advies verlenen. We 

beperken ons tot enkele belangrijke, ingrijpende bepalingen waarbij de raad bedenkingen of 

vragen heeft.  

 

We zijn positief over de decretale basis die gelegd wordt in hoofdstuk 2 met betrekking tot  de 

meldpunten “Geweld, Misbruik en kindermishandeling”. Het is een ambitieus project dat zeer 

algemeen en ruim opgevat wordt. De raad vraagt zich af of deze grote ambitie haalbaar is 

binnen de huidige realiteit en vraagt of er bijkomende begeleidende maatregelen en middelen 

zullen voorzien worden. Ook verneemt de raad graag hoe deze meldpunten zich verhouden tot 

de Vertrouwenscentra Kindermishandeling, de Integrale Jeugdhulp, de gemandateerde 

voorzieningen, Childfocus, algemeen welzijnswerk,…. 

 

In het hoofdstuk 3 wordt de erkenning en subsidiëring geregeld van het Centrum 

kwaliteitsbewaking. De raad vraagt wat de rol is van dit centrum in functie van bestaande 

structuren en hoe hiermee zal worden afgestemd. Ook is het voor de raad niet duidelijk wat dit 

centrum effectief moet doen en welke de context is waarbinnen dit centrum moet opereren en 

wat de impact ervan is op het werkveld. 

 

In hoofdstuk 4 wordt de toegang tot dossiers bij de sociale diensten voor gerechtelijke 

jeugdbijstand geregeld. De raad staat hier positief tegenover. Verder lezen we dat bepaalde 

dossiers evenwel toch niet toegankelijk zijn. Het is niet duidelijk wie dit kwalificeert. We vragen 

dat dit zou beargumenteerd worden zodat er voldoende transparantie verzekerd wordt. 

Ook wordt in dit hoofdstuk een wettelijk subrogatierecht ingeschreven ten voordele van het 

Fonds Jongerenwelzijn ten aanzien van de ziekenfondsen, om medische kosten die 

voorgeschoten zijn rechtstreeks te kunnen recupereren van de ziekenfondsen. De raad pleit 

ervoor om deze werkwijze ook te kunnen toepassen voor personen die verblijven in een 

voorziening voor personen met een handicap. 
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In het hoofdstuk 7 wordt de overdracht van onroerende goederen aan de openbare 

psychiatrische zorgcentra bepaald. De raad vraagt om duidelijker te motiveren waarom deze 

onroerende goederen gratis worden overgedragen aan OPZ Geel en OPZ Rekem. 

 

In het hoofdstuk 14 over de woonzorg staan in dit voorontwerp van decreet een aantal 

ingrijpende bepalingen ingeschreven. De raad is verrast dat deze belangrijke wijzigingen in dit 

verzameldecreet werden opgenomen, en niet het voorwerp uitmaken van een exclusief 

voorontwerp van decreet tot wijziging van het woonzorgdecreet. 

 

In artikel 48 wordt de leeftijdsgrens van 65 jaar versoepelt. Daarmee wordt het uitzonderlijke 

karakter opgeheven waaronder een woonzorgvoorziening zorg aan mensen, jonger dan 65 jaar, 

kan aanbieden. 

De raad is tevreden met deze versoepeling, voor zover deze maatregel de woonzorg voor 65-

plussers niet in het gedrang brengt. Het is evident dat in het licht van de toekomstige noden in 

de zorg voor ouderen de woonzorg prioritair bestemd is voor personen, ouder dan 65 jaar. De 

bestaande programmaties in de woonzorg zijn immers niet berekend op een uitbreiding van de 

doelgroep naar jongere mensen. De raad vraagt daarom maatregelen die de ingezette capaciteit 

van woonzorg aan min-65-jarigen compenseren ten voordele van de ouderen. De raad denkt 

hierbij in de eerste plaats aan aanpassingen in de programmatie in de verschillende 

woonzorgvormen. Ook kan de vraag gesteld worden of de versoepeling van de leeftijdsgrens in 

het woonzorgdecreet gepaard zal gaan met het minder strikt toepassen van de leeftijdsgrens in 

andere sectoren, waardoor (ook) daar extra capaciteit voor ouderen gecreëerd wordt. 

 

In artikel 50 wordt verplichting geschrapt om in elk woonzorgcentrum kortverblijf te organiseren. 

De raad is van mening dat kortverblijf niet noodzakelijk in elk woonzorgcentrum aangeboden 

moet worden. Maar gelet op een goede toegankelijkheid van deze belangrijke woonzorgvorm 

vraagt de raad dat kortverblijf zo wordt ingeplant dat het dicht bij de oudere – in zijn buurt – voor 

handen is.  

De overige wijzigingen in artikel 50 zijn voor de raad in orde. 

 

De raad is sterk verwonderd dat in artikel 51 een nieuwe procedure voor het verlenen van de 

voorafgaande vergunning voor ouderenvoorzieningen wordt gecreëerd. Dit is een belangrijke 

wijziging in het beleid die bovendien binnen een korte tijdspanne moet uitgevoerd worden. Met 

het oog op de realisatie van voldoende woongelegenheden is het noodzakelijk dat er een 

overgangsperiode wordt gecreëerd waarin de geplande bijkomende woongelegenheden in 2013 

zeker worden toegewezen.  

Het is voor de raad echter niet duidelijk waarom er vandaag tot dit nieuwe systeem wordt 

overgegaan, terwijl uw discussienota over de programmatie in de woonzorg een eerder 

algemene en integrale benadering deed verhopen. De raad bevestigt trouwens zijn advies van 

27 oktober 2011 over deze discussienota, waarin wij pleiten voor een meer flexibel instrument: 

we moeten evolueren van het huidige systeem van programmatie naar een systeem van 

zorgprognoses. 

 

Wat de procedure van de voorafgaande vergunningen betreft, is de raad het met u eens dat de 

huidige procedure de effectieve realisatie van voldoende woongelegenheden vertraagt, terwijl er 

nood is aan voldoende reële groei in het zorgaanbod voor ouderen. Of het in dit voorontwerp 

van decreet opgenomen nieuwe systeem hier een voldoende antwoord op geeft is echter (nog) 

niet duidelijk. 

Zoals de raad in zijn advies over uw discussienota over programmatie in de woonzorg reeds 

vroeg, ontbreekt vandaag voldoende ernstig studiewerk dat als basis zou moeten dienen voor 




